
Leerblad	
Werkwoorden,	lidwoorden,	zelfstandige	naamwoorden	en	bijvoeglijke	naamwoorden.	
	
Werkwoorden	
Een	werkwoord	(ww)	zegt	wat	iets	of	iemand	doet	of	overkomt.	
Hij	lacht	om	dat	grapje.	
Ik	maak	mijn	huiswerk.	
De	boeken	vielen	van	de	plank.	
	
Er	zijn	ook	werkwoorden	met	een	vagere	betekenissen,	zoals	kunnen,	zijn	en	worden.	
Een	werkwoord	kun	je	vervoegen.		
Je	geeft	het	dan	verschillende	werkwoordsvormen:	
vallen-	val-	valt-	viel-	vielen-	gevallen-	vallend	
	
Lidwoord	(lw)		
Er	zijn	drie	lidwoorden:	de,	het	en	een	(spreekt	uit	als	‘un’).	Een	lidwoord	(lw)	hoort	altijd	bij	
een	zelfstandig	naamwoord:	het	(lw)	boek	(zn)	–	een	(lw)	boek	(zn).	
Soms	staan	tussen	het	lidwoord	en	zelfstandig	naamwoord	nog	andere	woorden	
(bijvoeglijke	naamwoorden):	Het	(lw)	spannende	(bn)	boek	(zn).	
	
Zelfstandig	naamwoord	(znw)		
Een	zelfstandig	naamwoord	is	een	woord	voor	een	mens,	dier,	plant,	ding	of	gevoel.	
Bijvoorbeeld:	dochter,	bloemist,	zeehond,	tulp,	telefoon,	dorp,	liefde.		
Je	kan	er	bijna	altijd	een	lidwoord	voorzetten.	
Je	kunt	er	vaak	een	verkleinwoord	van	maken:	vriend	–	vriendje;	dochter	–	dochtertje.		
	
Een	naam	is	ook	een	zelfstandig	naamwoord:	Tom,	Hilversum,	Nederland,	Mediamarkt,	Rijn.	
	
Bijvoeglijk	naamwoord	(bvnw)		
Een	bijvoeglijk	naamwoord	vertelt	iets	over	een	zelfstandig	naamwoord.	
Je	zegt	bijvoorbeeld:	Wat	een	spannende	film!	Het	bijvoeglijk	naamwoord	spannende	
zegt	wat	over	het	zelfstandig	naamwoord	film.	
Voorbeelden:		
De	oudere	dame	 	de	vierkante	tafel	 	 het	grote	huis	
Een	gele	vogel	 	de	kale	man	 	 	 de	saaie	les	
	

!	Een	bijvoeglijk	naamwoord	schrijf	je	zo	kort	mogelijk,	dus	zonder	–n	(zie	voorbeelden).	
	
Een	stoffelijk	bijvoeglijk	naamwoord	zegt	van	welke	stof	iets	gemaakt	is,	voorbeelden:	
De	stenen	muur	 		 de	gouden	ketting	 	 de	bronzen	beker	
Een	leren	jas	 		 het	katoenen	shirt	 	 de	glazen	wand	
	

!	Een	stoffelijk	bijvoeglijk	naamwoord	schrijf	je	altijd	voluit,	wanneer	nodig	met	–en.	
(zie	voorbeelden)	
	



Zo	vind	je	een	bijvoeglijk	naamwoord	
• Een	bijvoeglijk	naamwoord	staat	meestal	voor	het	zelfstandig	naamwoord:		

een	duur	computerspel;	oude,	waardevolle	schilderijen.		
Soms	staat	het	bijvoeglijk	naamwoord	achter	het	zelfstandig	naamwoord:		
Het	computerspel	is	duur;	De	schilderijen	zijn	oud	en	waardevol.	

• Een	bijvoeglijk	naamwoord	heeft	vaak	een	korte	vorm	(zonder	–e)	en	een	lange	
vorm	(met	een	–e):	sterk-	sterke;	droog-	droge.	Denk	erom	geen	–N!	

• Een	stoffelijk	bijvoeglijk	naamwoord	heeft	maar	één	vorm	en	eindigt	vaak	op	–en:	
koperen,	houten.		

	
	


